

**Resolutions on petitions concerning Togoland under British administration**

**989 (XIII). Petition from Mr. J. J. Amoa (T/PET.6/325)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. J. J. Amoa concerning Togoland under British administration, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.6/325, T/OBS.6/4, T/L.415),

*Notes* the observations of the Administering Authority and the statements of the special representative to the effect that the petitioner received the penalty transfer because he had contravened official instructions concerning the admission of visitors to the schools of the Territory; that he is at present teaching at another school in the Gold Coast; and that he had been restored recently to his previous rank of head master.

*521st meeting,  
22 March 1954.*

**990 (XIII). Petition from Mr. Gilbert Osei (T/PET.6/326 and Add.1)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Gilbert Osei concerning Togoland under British administration, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.6/326 and Add.1, T/OBS.6/6, T/L.415),

*Requests* the Administering Authority to assist the petitioner in recovering what is due to him from the school management.

*521st meeting,  
22 March 1954.*

**991 (XIII). Petition from Mr. Seth G. K. Golovi (T/PET.6/327)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Seth G. K. Golovi concerning Togoland under British administration, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.6/327, T/OBS.6/5, T/L.415),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the statements of the Administering Authority and its special representative to the effect that:

(a) The petitioner's mother's family are willing to pay his school fees of £12 a year if he will live with them;

(b) He is eligible to enter a competitive examination which will shortly be held for Government bursaries worth £6, tenable at a secondary school;

(c) When he has satisfactorily completed his secondary education he will be eligible to compete with others for one of a number of Government scholarships, tenable at institutions of higher education, where he could pursue architectural studies;

2. *Invites* the Administering Authority to arrange for the foregoing to be explained to the petitioner,

**Résolutions au sujet de pétitions concernant le Togo sous administration britannique**

**989 (XIII). Pétition de M. J. J. Amoa (T/PET.6/325)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. J. J. Amoa concernant le Togo sous administration britannique, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.6/325, T/OBS.6/4, T/L.415),

*Prend acte* des déclarations de l'Autorité administrante et du représentant spécial qui a fait savoir que le pétitionnaire a été muté à titre de sanction pour avoir enfreint les instructions officielles concernant l'admission de visiteurs dans les écoles du Territoire, qu'à l'heure actuelle il est affecté à une autre école dans la Côte-de-l'Or et qu'il a retrouvé récemment son grade de directeur d'école.

*521ème séance,  
le 22 mars 1954.*

**990 (XIII). Pétition de M. Gilbert Osei (T/PET.6/326 et Add.1)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Gilbert Osei concernant le Togo sous administration britannique, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.6/326, et Add.1, T/OBS.6/6, T/L.415),

*Invite* l'Autorité administrante à aider le pétitionnaire à recouvrer la somme que lui doit la direction de l'école.

*521ème séance,  
le 22 mars 1954.*

**991 (XIII). Pétition de M. Seth G. K. Golovi (T/PET.6/327)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Seth G. K. Golovi concernant le Togo sous administration britannique, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.6/327, T/OBS.6/5, T/L.415),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les déclarations de l'Autorité administrante et de son représentant spécial, selon lesquelles:

a) La famille maternelle du pétitionnaire est disposée à payer ses frais de scolarité qui s'élèvent à 12 livres sterling par an, à condition qu'il consente à vivre avec elle;

b) Il a le droit de participer à un concours prévu à brève échéance en vue de bourses du gouvernement, s'élevant à 6 livres sterling, pour une école secondaire;

c) Lorsque l'intéressé aura terminé ses études secondaires, il pourra faire acte de candidature à l'une des bourses prévues pour l'enseignement supérieur et poursuivre ses études pour devenir architecte;

2. *Invite* l'Autorité administrante à faire le nécessaire pour expliquer la décision ci-dessus au pétition-